
نایب رئیس زنان فدراسیون فوتبال 
فراری از پاسخگویی!

نایب رئیس زنان فدراسیون فوتبال بدون شفاف سازی 
درباره اوضاع آشفته فوتبال و فوتسال زنان، اردوی تیم  
ملی  فوتبال را ترک کرد. اردوی تیم  ملی  فوتبال زنان 
 در مرکز ملی فوتبال در حال برگزاری است. این اردو 
۱۳ آذر آغاز شده است تا ملی پوشان برای حضور در جام 
ملت های آسیا آماده شوند. شهره موسوی، نایب رئیس 
زنان فدراسیون فوتبال پس از حواشی مختلف و حضور 
کمرنگ در فدراسیون، دیروز در تمرین تیم  ملی  حاضر 
ش��د. با توجه به درخواست رسانه ها برای گفت وگو با 
موسوی و پاسخگویی به حواشی مختلفی که پیرامون 
فوتبال و فوتس��ال زنان به وجود آمده است، قرار شد 
در آخر اردو موسوی در جمع خبرنگاران صحبت کند 
اما در پایان با بهانه جلس��ه از پاس��خگویی طفره رفت 
و اردو را ترک کرد. این روزها ش��رایط تیم  ملی برای 
حضور در جام ملت ها خوب نیست، بازی های دوستانه 
این تیم لغو شده، برخی بازیکنان حاضر به شرکت در 
اردو نیستند و ناهماهنگی هایی بین بازی های لیگ و 
اردوهای ملی به وجود آمده است از طرفی تعطیلی تیم  
ملی  فوتسال زنان هم ۲ ساله شده و هنوز کادر فنی 
ندارد. در این میان موسوی به عنوان رئیس کمیته زنان 
و نایب رئیس فدراسیون درگیر فعالیت های خصوصی و 
اقتصادی خود است و گاهی نمایشی در اردوهای ملی 
حاضر می شود اما حاضر به پاسخگویی به خبرنگاران و 

شفاف سازی اوضاع تیم های ملی نیست. 

رئیس فدراسیون تنیس رفتنی شد

رئیس فدراس��یون تنیس در وزارت ام��ور اقتصادی و 
دارایی صاحب پست شد. داوود عزیزی ۱۱ خرداد سال 
گذشته به عنوان رئیس فدراسیون تنیس انتخاب شد 
و در ش��رایطی که عمر ریاست او در فدراسیون تنیس 
به ۲ س��ال نرسیده اس��ت، در وزارت امور اقتصادی و 
دارایی صاحب پس��ت شد. طبق نامه احسان خاندوزی 
وزی��ر امور اقتصادی و دارای��ی، داوود عزیزی به عنوان 
سرپرست معاونت امور حقوقی و مجلس منصوب شده 
است. با این ش��رایط عزیزی بزودی باید از فدراسیون 
تنی��س خداحافظی کند و دوباره این فدراس��یون وارد 

 پروسه انتخابات  شود.

یزدانی: امیدوارم یک بزرگ تر پیدا 
شود تا به موضوعات دامن  زده نشود

عضو کمیسیون ورزش��کاران کمیته ملی المپیک 
گفت: امیدوارم یک بزرگ تر پیدا شود تا به موضوعات 
دامن  زده نشود و به ورزش کمک شود. حسن یزدانی 
در نشس��ت خبری که درباره حواش��ی پیش آمده در 
کمیسیون ورزشکاران برگزار شد، گفت: صحبت های 
لازم را دوستان انجام دادند. دغدغه ها بین ورزشکاران 
انفرادی مشخص است و امیدوارم یک بزرگ تر پیدا شود 
تا به موضوعات دامن  زده نشود و به ورزش کمک شود. 
وی تاکید کرد: در کشتی قهرمانان بزرگی داشتیم مثل 
تختی و امروز هم قهرمانان خوبی داریم که می توان از 
حضور آنها در کمیسیون استفاده کرد. قهرمانان زیادی 
در کشتی، وزنه برداری و تکواندو و سایر رشته ها داریم  
که امیدوارم از آنها استفاده شود. به دستور دبیر آمدم و 
امیدوارم مشکلات حل شود. محمدرضا گرایی، قهرمان 
کش��تی فرنگی جهان و المپیک هم در این نشس��ت 
گفت: اصل اختلاف کش��تی با کمیته ملی المپیک و 
صالحی امیری این بود که به س��وریان قول دادند جزو 
۴ نفر باشد اما حتی اجازه ثبت نام هم ندادند . سوریان 
اس��طوره کش��تی است و جامعه کش��تی این رفتار را 
نمی پذی��رد. ما خواهش کردیم جلس��ه عقب بیفتد و 
رایزنی ش��ود تا س��وریان بازگردد و امیدوارم برای این 

مشکل راه حلی پیدا شود. 

خشم عراقی ها از بشار رسن!
سایت عراقی بعد از شکست سنگین تیم  ملی  فوتبال 
این کشور برابر قطر، اخراج بشار رسن را خواستار شد. 
تیم ملی فوتبال عراق در ادامه مسابقات »عرب کاپ« 
به مصاف قطر رفت که در این بازی با ۳ گل شکست 
خورد تا نتواند جواز صعود به دور بعد را به دست آورد. 
سایت اسپورت عراق بعد از این بازی نوشت: پس از 
این نمایش ناامید کننده باید بازیکنانی مانند بشار رسن، 
ایمن حسین، مصطفی ناظم و فهد طالب دیگر به تیم  
ملی  دعوت نشوند. بشار رسن بعد از شکست سنگین 
برابر قطر از هواداران فوتبال در عراق عذرخواهی کرد، 
این در حالی است که سایت اسپورت عراق از او خواست 

از فوتبال ملی خداحافظی کند. 
بش��ار بع��د از جدایی از پرس��پولیس در لیگ قطر 
نتوانسته است انتظارات را برآورده کند. او در پرسپولیس 
عملکرد بس��یار خوبی داش��ت و همواره با س��تایش 
رس��انه های عراقی مواجه می ش��د اما بعد از جدایی از 

سرخپوشان افت قابل توجهی داشته است. 
تیم ملی فوتبال عراق از ۳ بازی خود در عرب کاپ 
تنها ۲ امتیاز کسب کرد. این تیم در بازی بعدی خود در 
انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ به مصاف ایران خواهد رفت. 

اخبار

ورزشی
سهمیه »۱+۳« ایران در لیگ قهرمانان آسیا ۲۰۲۳ قطعی شد

جایگاه ایران در رده بندی باش��گاهی کش��ورهای قاره آس��یا نش��ان می دهد ۳ تیم از کش��ورمان به صورت مس��تقیم در دور گروهی لیگ قهرمانان آس��یا ۲۰۲۳ رقابت خواهند کرد. 
س��ایت کنفدراس��یون فوتبال آس��یا اعلام کرد با قهرمانی الهلال در لیگ قهرمانان آس��یا ۲۰۲۱، عربستان در رده بندی مسابقات باش��گاهی در صدر قاره کهن ایستاد. این رده بندی 
که امتیازات ۴ س��ال گذش��ته کش��ورها را ش��امل می شود، کش��ورهای کره جنوبی و ژاپن را در رتبه دوم می بیند. ایران هم در جایگاه چهارم رده بندی کش��ورهای آسیایی قرار دارد. 

انتخابات��ی  مجم��ع  نصی�ری:  رض�ا 
فدراس��یون تکواندو در حالی ۱۵ دی  
برگزار خواهد شد که یک تفکر غلط، مانع حضور مدیران 
جوان و تحصیلکرده در رأس این فدراس��یون شده تا یک 
رشته المپیکی همچنان در حال سقوط باشد. برای حضور 
در انتخابات فدراسیون تکواندو ۱۵ نفر ثبت نام کردند که 
پس از گذش��ت چند روز ۳ نفر انصراف دادند و ۷ نفر هم 
مدارک مدیریتی شان مورد تایید قرار نگرفت تا ۵ نفر برای 
رقاب��ت در مجمع انتخاباتی منتظر تایید صلاحیت نهایی 
باش��ند. البته احتمال دارد برخی از آنها که مدارک ش��ان 
تایید نشد و در این باره اعتراض کرده اند، به این لیست ۵ 
نفره اضافه شوند. این انتخابات در حالی برگزار می شود که 
محمد پولادگر برای شش��مین دوره متوالی ثبت نام کرده 
و با وجود ناکامی هایی که در سال های اخیر رقم خورده و 
سراشیبی سقوطی که تکواندو در آن قرار گرفته، باز هم به 
قصد درست کردن شرایط وارد انتخابات شده است. اما نکته 

بس��یار مه��م و خطرناک 
در تکواندو این اس��ت که 
نزدیکان پولادگر و برخی 
از آنها که منافع ش��ان به 
حض��ور پولادگر در رأس 
خورده،  گره  فدراس��یون 
معتقدن��د »اگ��ر پولادگر 
نباشد، چه کسی می تواند 
تکواندو را مدیریت کند«! 
تنها  به عبارت س��اده تر، 

کسی که توانایی مدیریت تکواندو را دارد، محمد پولادگر 
است و بس! این تفکر غلط که چون سمی خطرناک در حال 
نابودی تکواندو است، در ۲ بخش قابل تأمل است. نخست 
اینکه پولادگر در تمام طول سال های مدیریت در تکواندو 
اجازه رش��د مدیران جوان را نداده و فقط خود را دیده و 
مطرح کرده تا اکنون برخی افراد معدود با القای این تفکر 

غل��ط، فقط و فقط رئیس 
فعلی را شایسته مدیریت 
در تکوان��دو بدانند. نکته 
آقایان  اینک��ه  مهم دیگر 
نمی خواهند مدیران جوان، 
تحصیلک��رده و متخصص 
ببینن��د.  را  تکوان��دو  در 
قهرمانان��ی ک��ه در کنار 
کس��ب عناوین قهرمانی، 
را  آکادمیک  تحصی��لات 
ط��ی کرده و در بخش های مختلف رش��د کرده و اکنون 
شایس��ته آن هس��تند در ورزش مورد علاق��ه خود مورد 
اعتم��اد قرار گرفت��ه و برای تح��ول و موفقیت آن تلاش 
کنند. پرواضح است در تکواندو قحط الرجال نیست، خانه 
تکواندو هم ملک شخصی کسی نیست که با چنین تفکراتی 
خود را بر حق دانسته و جمعی چند نفره و بسیار محدود 

بخواهند برای جمع کثیری که اکثریت آنها از شرایط نیز 
ناراضی اند، تصمیم گیری کنند. از سوی دیگر پولادگر یکی 
از نامزدهای معاونت وزارت ورزش بود و هر چند انتقالش 
به این پست با نوسان کم شانس شدن و گزینه شدن همراه 
بود اما ممکن است در نهایت جانشین مهدی علی نژاد در 
معاونت ورزش قهرمانی وزارت ورزش شود. اینکه پولادگر 
گزینه خود حمید سجادی برای معاونت ورزش قهرمانی 
است یا اینکه به وزیر ورزش پیشنهاد شده است هم جای 
بررسی دارد اما اگر انتخاب سجادی باشد، باید از او سوال 
کرد بر اس��اس کدام متر و معیار رئیس ناکام س��ال های 
اخیر یک فدراسیون را برای این مسؤولیت سنگین انتخاب 
کرده است. البته حضور احتمالی پولادگر در وزارت ورزش 
می تواند اتفاق خوش��ایندی برای مخالفانش و بسیاری از 
اهالی تکواندو باشد، چرا که این فدراسیون پس از سال ها 
می تواند رئیسی جدید را به خود ببیند و خون تازه ای در 

رگ های این رشته رو به افول و ناکام جاری شود.

انتخابات فدراسیون تکواندو و قصه تکراری رشته ناکام

»رئیس« بر سر دوراهی
گزارش

در ادامه چالش بین استقلال، پرسپولیس و سازمان لیگ 
بر سر تبلیغات محیطی، این سازمان با روشی جدید به جنگ 
با سرخابی های پایتخت رفته است. در بحث واگذاری تبلیغات 
محیطی به باشگاه ها، جنگ همچنان ادامه دارد، البته تبدیل 
به یک جنگ سرد شده است. سازمان لیگ تلاش می کند به 
لحاظ رسانه ای با استقلال و پرسپولیس که توانستند اجرای 
تبلیغات محیطی را در اختیار بگیرند، تقابل کند؛ تقابلی که 
می تواند در نهایت به مساله ای بغرنج میان باشگاه ها تبدیل 
ش��ود و آنها را به جان هم بیندازد. مس��اله نخست در بحث 
تبلیغات محیطی، اجرا کردن آن است. طبق قوانین، سازمان 
لیگ در تمام این س��ال ها باید اجرا کننده تبلیغات می شد و 
سهم باشگاه ها را بر اساس درصدهایی که تعیین شده بود، 
پرداخت می کرد. تقسیم بندی به این شکل بود که ۲۰ درصد 
سهم سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال بود، ۴۰ درصد باید 
به طور مس��اوی بین باش��گاه ها تقسیم می شد و ۴۰ درصد 
هم با توجه به رتبه تیم ها در جدول پایانی لیگ به باشگاه ها 
می رسید اما در تمام این سال ها شفافیتی در این باره وجود 
نداش��ت و حتی بسیاری باشگاه ها از سهم خود و چگونگی 
تقسیم بندی آن بی خبر بودند، البته اکنون مشخص شده سهم 
س��ازمان لیگ و فدراسیون به ۲۵ درصد رسیده و ۵ درصد 
هم بابت برگزاری مسابقات از تبلیغات برداشته می شود که 
مجموع آن به ۳۰ درصد می رسد. سازمان لیگ طبق ادعای 
مس��ؤولانش برای این فصل تمام تبلیغات را به مبلغ ۱6۰ 
میلیارد تومان فروخته بود، حالا اس��تقلال و پرسپولیس هر 
ک��دام به ترتیب مبلغ ۱۳۰ میلی��ارد و ۱۱۰ میلیارد تومان 
برآورد تبلیغات ش��ان در طول یک فصل را داش��ته اند که از 
بازی های خانگی به دست می آورند. مجموع این رقم به ۲۴۰ 
میلیارد می رس��د که فقط تبلیغات این ۲ تیم از دیدارهای 
خانگی شان 8۰ میلیارد بالاتر از کل مبلغی است که سازمان 
لیگ برای تمام بازی های لیگ از جمله بازی های خانگی و 
خارج از خانه پرس��پولیس، اس��تقلال و سایر تیم ها در نظر 
گرفته بود. پس با این شرایط سود سازمان لیگ و فدراسیون 
علاوه بر سود حاصل از تبلیغات ۱۴ تیم دیگر، ۲۴ میلیارد 
بیشتر از درآمدی خواهد بود که پیش بینی کرده بود و این 
اتفاق در اصل به سود سازمان لیگ نیز خواهد بود اما دلیل 

این تقابل چیست؟
در ادامه می توانید بخشی از مصاحبه های سایت سازمان 
لیگ با مدیران و مسؤولان باشگاه های لیگ برتری را ببینید 
که به نوعی خواهان اجرای تبلیغات توس��ط خود س��ازمان 
لیگ و به نوعی با صحبت های ش��ان در حال تقابل با اجرای 
تبلیغات از سوی ۲ باشگاه استقلال و پرسپولیس هستند. 

فلاح: باشگاه فجرسپاسی از ادامه روند یکپارچه تبلیغات  ■
محیطی حمایت می کند

رس��ول فلاح در گفت وگو با سایت سازمان لیگ فوتبال 
ایران درباره بحث هایی که در روزهای اخیر درباره تبلیغات 
محیطی مطرح شد، اظهار داشت: ابتدا از عزیزی خادم، رئیس 
فدراسیون فوتبال تشکر می کنم که تمرکزش روی ساماندهی 
شرایط فدراسیون فوتبال و حمایت از باشگاه هاست و قطعا 
ایش��ان مش��کلات را بر اساس اولویت س��اماندهی خواهند 
کرد. همچنین از حیدر بهاروند، ریاس��ت محترم س��ازمان 
لیگ فوتبال ایران تش��کر دارم که در این سازمان به همراه 
همکاران شان تلاش خوبی برای فوتبال باشگاهی کشور انجام 
می دهند. البته فجرسپاسی این فصل به لیگ برتر صعود کرده 
اما در لیگ دسته اول هم با سازمان لیگ همکاری داشتیم. 
متأس��فانه در روزهای اخیر طرح برخ��ی صحبت ها درباره 
تبلیغات محیط��ی بی انصافی بود و برخی به دنبال گل آلود 

کردن آب بودند تا در آش��فته بازاری که ایجاد می کنند، به 
س��ود خود کارها را پیش ببرن��د. در حالی  که فوتبال ایران 
آیین نام��ه و قوانین و مقررات خودش و مجامع فدراس��یون 
فوتبال و س��ازمان لیگ را دارد و همه چیز باید با حساب و 

کتاب و بر اساس اصول و قانونمند باشد. 
حیدرپور: باش�گاه ش�هرخودرو حامی تبلیغات محیطی  ■

یکپارچه زیر نظر سازمان لیگ است
اس��ماعیل حیدرپور از باشگاه ش��هرخودرو در گفت وگو 
با س��ایت سازمان لیگ فوتبال ایران درباره حفظ انسجام و 
یکپارچگی تبلیغات محیطی در مس��ابقات لیگ برتر اظهار 
داش��ت: اگر باش��گاه ها بویژه باش��گاه های بخش خصوصی 
بخواهند خودش��ان به صورت مس��تقیم با شرکت تبلیغاتی 
قرارداد امضا کنند، ممکن است آن شرکت به تعهدات مالی 
خ��ود عمل نکند و باش��گاه ها نیز به صورت تک تک ش��اید 
نتوانند تضامین مالی لازم را از این ش��رکت ها اخذ کنند. از 
سوی دیگر باید ۳۰ درصد از درآمد این تبلیغات محیطی به 
فدراسیون و سازمان لیگ اختصاص پیدا کند، ۳۰ درصد به 
شرکت تبلیغاتی و ۱۰ درصد هم به ورزشگاه ها پرداخت شود. 
یعنی هر باش��گاه فقط ۳۰ درصد از درآمد تبلیغاتی نصیب 
خودش می ش��ود و این رقم اصلا ارزش ریسک برای تغییر 
سیستم یکپارچه تبلیغات محیطی را ندارد. باشگاه ما نیز از 
این سیستم یکپارچه و زیر نظر سازمان لیگ حمایت می کند. 

سلیمانی: در حال حاضر اکثر باشگاه ها آمادگی ندارند ■
مصطفی س��لیمانی در گفت وگو با س��ایت سازمان لیگ 
فوتبال ایران درباره ش��رایط تبلیغات محیطی اظهار داشت: 
به عنوان معاون باش��گاه نفت مسجدس��لیمان معتقدم در 
حال حاضر اکثر باشگاه ها آمادگی ندارند خودشان تبلیغات 

محیط��ی را انج��ام دهند و بهترین روش همین اس��ت که 
تبلیغ��ات محیطی به صورت یکپارچه و منس��جم زیر نظر 
س��ازمان لیگ فوتبال انجام شود. تنها در این صورت است 
که باشگاه های کوچک لطمه نمی خورند و متضرر نمی شوند. 
طبیعی است که باشگاه های بزرگ اسپانسرهای بزرگ جذب 
می کنند اما باید حق و حقوق باشگاه های کوچک نیز لحاظ 
شود و به همین منظور هم قرار شد کارگروهی برای واگذاری 
تبلیغات محیطی به باش��گاه ها با ساز و کار قانونی و با حضور 
جناب عزیزی خادم و جناب بهاروند تشکیل شود. وی افزود: 
ب��رای فصل آینده باید ب��رای واگذاری تبلیغات محیطی به 
باشگاه ها آیین نامه مشخص از طریق مجامع قانونی سازمان 
لیگ و فدراس��یون فوتبال به تصویب برس��د و باشگاه های 
کوچک هم خیال شان راحت باشد که حقی از این باشگاه ها 

در این واگذاری ضایع نخواهد شد. 
س�یف ا لله پور: ش�اهد یک بی نظمی در اج�رای تبلیغات  ■

محیطی در ورزشگاه ها هستیم
ایزد سیف الله پور در گفت وگو با سایت سازمان لیگ فوتبال 
ایران درباره شرایط تبلیغات محیطی اظهار داشت: متاسفانه 
با تغییراتی که ایجاد ش��ده، شاهد یک بی نظمی در اجرای 
تبلیغات محیطی در ورزش��گاه ها هستیم. اینکه یک تبلیغ 
کوتاه و تبلیغ دیگر بلند باشد، این مساله برای فوتبال ما زشت 
اس��ت و نباید در شیوه و اجرای تبلیغات بی نظم باشیم. در 
گذشته تبلیغات محیطی بخوبی در ورزشگاه ها اجرا می شد. 

تاکتیک سازمان لیگ ■
سازمان لیگ در شرایطی با انجام این مصاحبه ها و انتشار 
آن روی س��ایت رس��می خود در پی تقابل ب��ا بحث اجرای 
تبلیغات توسط باشگاه هاست و این روش جدید را در پیش 

گرفته که این سؤال پیش می آید: چرا با وجود ادعای خود 
و ش��واهد موجود، از افزایش درآمدهای خود ناراحت است؟ 
مگر غیر از این اس��ت که سازمان لیگ به همراه فدراسیون 
فوتبال فقط ۳۰ درصد تبلیغات محیطی را دریافت می کنند و 
حالا با اجرای آن توسط استقلال و پرسپولیس و سایر تیم ها 
سهم شان بیش از ۲ برابر شده است؟ آیا سازمان لیگ پیش 
از این سهم بیشتری از تبلیغات داشته که حالا با اجرای آن 
توسط استقلال و پرسپولیس به درآمدهایش آسیب رسیده 
که به تقابل پرداخته اس��ت؟ نکته جالب دیگر این است که 
چطور مدیران برخی از این باش��گاه ها مدعی اند با واگذاری 
تبلیغات محیطی به باشگاه ها، آنها متضرر خواهند شد؟ در 
حالی ک��ه این یکی از راه های درآمدزایی باشگاه هاس��ت و 
مطمئنا در چارچوب مدیریت صحیح، آنها باید حامی چنین 
جریانی باشند، آن هم در شرایطی که شاید فقط از تبلیغات 
محیطی دیدارهای خانگی خود مقابل استقلال و پرسپولیس، 
بتوانند بیش از درآمدی که از سازمان لیگ دریافت می کنند، 
به دس��ت بیاورند و مطمئنا می توانند درآمدهایی نیز از ۱۳ 
بازی دیگر خانگی خود داشته باشند. نکته پایانی اینکه فرمول 
کار بس��یار مشخص و ساده است؛ هر باشگاهی که می تواند 
خودش این مس��ؤولیت را برعهده بگی��رد، با ارائه تضامین 
لازم چنی��ن کاری را انجام می دهد، همانند پرس��پولیس و 
اس��تقلال و هر باشگاهی هم که شرایطش را ندارد، موضوع 
تبلیغات محیطی را بر عهده سازمان لیگ می گذارد. در این 
بین اینکه سازمان لیگ بخواهد بار دیگر به این مسائل دامن 
بزند آن هم در شرایطی که عزیزی خادم و سایت فدراسیون 
فوتبال از واگذاری تبلیغات به باش��گاه ها حمایت کرده اند، 

جای سؤال و ابهام دارد. 

تقابل با استقلال و پرسپولیس در ماجرای تبلیغات محیطی به روش جدید

فدراسیون رضایت داد، سازمان لیگ نه!

چهار شنبه ۱7 آذر ۱۴۰۰
وطن امروز     شماره ۳۳7۰

]  اسپورت   [

حمله به مونیخ
]   توتو اسپورت  [

ایبرا و اینتر به پیش
]  موندودپورتیوو   [

برنامه بازی در مونیخ
]  گاتزتا  [

]  آ.اس  [آواز میلان؛ اینتر جذاب

فینال و ترس


